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Värderingsresultat

Värderingsperiod: 2020-01-12   -   2020-02-02 
Antal svar 14
Studentantal 21
Svarsfrekvens 66 % 

Obligatoriska standardfrågor

1.   Mitt helhetsintryck av kursen är:

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,5 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 6
5: 7
Har ingen uppfattning: 1

2.   Jag anser att kursens innehåll hade en tydlig koppling till kursens lärandemål.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,4 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 8
5: 5
Har ingen uppfattning: 1



3.   Mina förkunskaper var tillräckliga för att tillgodogöra mig kursen.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,9 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 1
5: 13
Har ingen uppfattning: 0

4.   Jag anser att kursinformationen var lättillgänglig.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,2 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 2
4: 7
5: 5
Har ingen uppfattning: 0

5.   Kursens lärandemoment (föreläsningar, litteratur, övningar med mera) har stöttat mitt lärande.

 
Antal svar: 14 
Medel: 3,8 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 5
4: 7
5: 2
Har ingen uppfattning: 0

6.   Jag anser att den sociala lärmiljön har varit inkluderande där olika tankar respekterades.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,6 
Median: 5 

1: 0
2: 0
3: 0
4: 6
5: 8



Har ingen uppfattning: 0

7.   Jag anser att den fysiska lärmiljön (exempelvis lokaler och utrustning) var tillfredställande.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,4 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 7
5: 6
Har ingen uppfattning: 0

8.   Examinationen/-erna gav mig möjlighet att visa vad jag lärt mig under kursen, se lärandemål.

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,2 
Median: 4 

1: 0
2: 0
3: 1
4: 9
5: 4
Har ingen uppfattning: 0

9.   Jag anser att kursen har berört hållbar utveckling (miljömässig, social och/eller ekonomisk hållbarhet).

 
Antal svar: 14 
Medel: 4,4 
Median: 5 

1: 0
2: 1
3: 1
4: 3
5: 9
Har ingen uppfattning: 0

10.   Jag anser att kursen har berört ett genus- och jämställdhetsperspektiv i innehåll och praktik (t. ex.
perspektiv på ämnet, kurslitteratur, fördelning av taltid och förekomst av härskartekniker).

 



 
Antal svar: 14 
Medel: 3,5 
Median: 3 

1: 0
2: 0
3: 7
4: 3
5: 1
Har ingen uppfattning: 3

11.   Jag anser att kursen har berört internationella perspektiv.

 
Antal svar: 14 
Medel: 2,9 
Median: 3 

1: 1
2: 1
3: 9
4: 2
5: 0
Har ingen uppfattning: 1

12.   Jag har i genomsnitt lagt … timmar per vecka på kursen (inklusive schemalagd tid).

 
Antal svar: 14 
Medel: 32,9 
Median: 26-35 

≤5: 0
6-15: 0
16-25: 0
26-35: 10
36-45: 4
≥46: 0
Har ingen uppfattning: 0

Kursledarens kommentarer
Allmänt om kursen

Kursen Planering och förvaltning för hållbar utveckling av stadslandskapet, tillämpningskurs är en projektkurs på 15
hp som studenterna genomför i grupp. Varje år arbetar vi med en kommun eller en stad och fokuserar olika
perspektiv på hållbar stadsutveckling just där. Grupparbetet startar dag 1 och den första veckan besökte vi
Helsingborgs kommun och träffade tjänstepersoner som presenterade olika projekt eller utmaningar som de arbetar
med just nu. I år var vi 21studenter, 18 programstudenter och 3 fristående.

Kursen inleds alltså med att studenterna ska ta till sig platsen, förstå vad det finns för utmaningar att lösa just här
och så småningom formulera en projektidé. De första veckorna har vi en rad metodföreläsningar för att trycka på
betydelsen att vara medveten om hur man samlar in material, hur man bearbetar vidare med insamlat material och



vad analyserna används till. Vi har också en rad inspirationsföreläsningar av olika slag där som är tänkta att
inspirera studenterna både i sakfråga men också hur inspirationprojektens arbetsprocesser är upplagda, involverade
aktörer, finansiering osv.

Grupperna erbjuds handledningstillfälle regelbundet och vi presentationstillfälle av studenternas projektarbete, en
delpresentation med inbjudna kritiker och en slutpresentation som vi i år hade på Helsingborgs kommun. Efter
slutpresentation sammanställer studenterna sitt material i en projektrapport som lämnas in i slutet av kursen.

Reflektion kring genomförande och studenternas kommentarer

Kursen fick ganska bra betyg på de generella frågorna. Vi känner igen hur betyget går ner i frågan om
kommunikation och att vi använder oss av både Canvas och den officiella kurshemsidan. Kurshemsidan har
utvecklats till att bli ett skyltfönster utåt, medan studentgrupperna föredrar Canvas. Vi som enskilda kursledare kan
inte göra mycket i den frågan mer än att se till att all viktig information alltid finns på Canvas. Några av de frågor
som haft stor spridning i svar beror sannolikt på att kursen är så pass öppen att olika grupper upplever olika svar
från deras respektive grupparbeten.

Studenterna verkade överlag uppskatta att arbeta nära praktiken i kursen. I årets upplaga av kursen fick vi för första
gången höra att några studenter önskat få förslag på projekt från kommunen, dels för att komma igång fortare, dels
för att göra ett projekt som man då visste var av intresse för kommunen. Lärarlagets svar på det är att vi har
misslyckats med att kommunicera betydelsen av att gå in i ett projekt utan att känna till någonting, försöka öppna
alla sinnen och hitta något man känner vore spännande och bra för Helsingborg att jobba vidare med på ett
alternativt sätt. Den upptäckardelen är en stor del av kursen och var tydligen inte tydlig nog för studenterna.

Projektrapporternas upplägg och struktur är liksom projektets innehåll, väldigt flexibla. Vi upplevde i år att de
exempelrapporter vi laddade upp på Canvas uppfattades av studenterna som de rätta uppläggen. Syftet från
lärarlaget var att visa olika slags rapporter och att studenterna själva skulle välja ett format som passade deras
projektidé samtidigt som det uppfyllde betygskriterierna. Där missade vi i år någon av grupperna.

Trots detta kommenterar studenterna att de har lärt sig mycket, att det varit nyttigt att definiera och lösa uppgifter i
grupp och att arbeta så nära den kommonala verksamheten i Helsingborg.

Förslag på förändring till nästa år

Kommentaren om att den sista handledningen borde vara länge tid är fullt rimlig. Det ändrar vi till nästa år. Vi fick
också ett önskemål om en organiserad rundtur i kommunen med guide under vårt första besök, dt tar vi också med oss.

Vi känner oss stärkta i att arbeta så nära en kommun, många studenter nämner det särskilt i kommentarerna. Vissa
kommenterar att tjänstepersoner inte verkar förstå eller vara insatta i studenternas projekt. Det är sant. Vi i lärarlaget
bör plocka upp det och prata om just detta i handledningstillfällena. Tjänstepersonerna kan vi inte ändra på, men det
är en viktig lärdom att se hur kommunikationen faktiskt går till inne på kommunhuset. En fin balansgång, men nyttig
tror vi så här i slutet av studenternas masterprogram!

Till nästa läsår kommer vi sannolikt inte att lägga upp exempel på tidigare rapporter på Canvas. Vi märkte hur
mycket de påverkade studenterna på ett sätt vi uppfattade som hämmande snarare än inspirerande.

Studentrepresentantens kommentarer
Sammanfattning av studenternas kommentarer

Vi studenterna var i allmänhet nöjda med kursens innehåll och huvudsakliga upplägg. Kursens innehåll motsvarade
väl lärandemålen och samtliga av oss som svarade på enkäten känner att vi hade de förkunskaper som krävdes för
att klara av kursen. Som kursledaren också nämner är det framförallt kursinformationen som brister något. Som
student hade det helt enkelt varit smidigare om all information samlades på Canvas. Ibland kom dessutom viktig
information ut lite väl sent, till exempel kvällen innan aktiviteten som informationen berörde. Detta ökar givetvis risken
för att studenter missar viktig information.

Det vi studenter kanske är mest positiva över var kursens nära förhållande till stadsutvecklingen i praktiken.
Helsingborgs stad erbjöd såväl konstruktivt stöd under arbetsprocessen som intressanta utmaningar när det väl var
dags för oss att presentera våra projekt. Samtidigt som själva fallet, dvs Helsingborgs stad, var bestämt på förväg
uppskattade vi den frihet som kursen i övrigt erbjöd. Denna kombination av en specifik plats och ett fritt upplägg
ställde verkligen krav på vår initiativförmåga och vår förmåga att faktiskt använda våra teoretiska kunskaper 'ute i
verkligheten'. Vi upplevde också att lärarlaget alltid var hjälpsamma när det behövdes och att vi studenter blev
bemötta som jämlikar. Sammanfattningsvis upplevde vi alltså kursen som en bra kombination av frihet (i
projektetutformningen), en förankring i praktiken (Helsingborg som partner/studieobjekt) och rejält med pedagogiskt
stöd (från lärarlaget). I och med den goda relationen till Helsingborgs stad var det extra roligt att faktiskt få
presentera våra idéer för ett helt gäng med tjänsterpersoner från staden.

En del av oss hade mer eller mindre stora problem gällande själva grupparbetet. Att arbeta i grupp är givetvis en
god övning inför kommande yrkesliv och därmed är ett av syftena med upplägget att träna på att hantera



gruppdynamiken. En del av de studenter som upplevde att gruppdynamiken inte fungerade i sina respektive grupper
nämner att lärarlaget var mer än behjälpliga i försöken att lösa problematiken - och mycket mer än så är svårt att
göra som lärare vid sådana situationer. Man valde också från lärarlagets sida att dela upp klassen i grupper utan att
ta emot önskemål från studenterna, vilket kan öka risken för att vissa grupper inte fungerar. Men detta var ett
medvetet val just i syfte att utmana oss studenter att arbeta med andra studenter som vi kanske inte nödvändigtvis
känner sedan tidigare, samt att fördela studenter från olika discipliner jämt över grupperna.

Vi uppfattade överlag arbetsbelastningen som lagom stor under kursens gång. Möjligtvis var den något högre än vi
förväntat oss, men samtidigt överskred den genomsnittliga arbetstiden definitivt inte 40 timmar/vecka (dvs
motsvarande 100 % sysselsättning). Samtidigt lämnar flera studenter kommentarer på att den individuella
reflektionen i slutet av kursen hade kunnat vara kortare. Det var lite svårt att fylla ut 5-6 sidor och det hela upplevdes
kanske ännu motigare när kursen i mångt och mycket kändes klar när det stora grupparbetet var inlämnat. Möjligtvis
hade det räckt med 3-4 sidor för att reflektera över grupparbetet och väva in relevanta referenser?

Som sagt har stödet från lärargruppen varit mycket uppskattat och detta har främst skett genom
handledningstillfällena. Som kursledaren också nämner hade det sista handledningstillfället kunnat vara längre för att
verkligen få tid att reda ut olika eventuella problem. Att vi under handledningstillfällena fick träffa flera olika lärare var
på samma gång en tillgång och ibland en liten brist. Det var nyttigt att få flera olika perspektiv på våra arbeten
samtidigt som det ibland kändes som att det tog lite väl mycket tid av handledningstillfället att förklara sina idéer
ännu en gång för en ny lärare. Men med det sagt var nog ändå det viktigaste att få flera olika infallsvinklar från olika lärare.

Vi känner också att den sista opponeringen student mot student kändes något överflödig i och med att rapporten
redan var inlämnad. Precis som vi diskuterade med lärarlaget under opponeringen kändes det frustrerande att inte
kunna ändra saker och ting i rapporten utifrån den kritik vi fått. Möjligtvis hade det gått att tidigarelägga
opponeringen något i syfte att lösgöra kanske tre arbetsdagar för att göra mindre ändringar utifrån kritik vi fick från
varandra.

De lärdomar vi studenter tar med oss från kursen handlar framförallt om utmaningarna i att jobba i grupp och hur
dessa möjligtvis kan överkommas. Vi känner också att grupparbetet underlättas av att arbeta fram en tydlig idé och
en klar plan för hur grupparbetet faktiskt ska röra sig framåt. Utöver själva samarbetet i gruppen har vi också fått
smaka på hur det är att arbeta nära en kommun med allt vad det innebär av verksamhetsnära praktiker, diverse
politiska- och institutionella utmaningar, en balansgång mellan att utmana kommunen och att faktiskt sälja in sina
idéer osv.

Förslag på förbättringar

Ett förslag som förs fram är att kommunen själva ska föreslå egna fall för oss studenter i syfte att skapa en tydligare
koppling till problem som kommunen själva tampas med. Samtidigt verkar majoriteten av studenterna vara nöjda
med kursens väldigt fria upplägg när det kommer till projektidé och utförande.

En student föreslår att man från lärarlagets sida borde be kommunen visa runt studenterna vid första besöket i syfte
att ge studenterna en lite djupare förståelse för kommunens bebyggelse etc.

Två studenter föreslår att opponeringen studenterna emellan borde flyttas så att den inte känns lika överflödig som i
dagsläget. Åsikterna verkar däremot gå isär huruvida det är viktigt att ges tillfälle att ändra efter opponeringen eller
inte. Men faktum kvarstår att opponeringen inte känns lika integrerad i resten av kursen som till exempel
delpresentationen och slutpresentationen.

En student föreslår att föreläsningarna inte belyser den ekonomiska hållbarhetsdimensionerna tillräckligt mycket.
Detta är ingenting unikt för denna kurs utan någonting som återkommit relativt frekvent under programmets (HSU)
gång.

Kontakta support: support@slu.se - 018-67 6600

mailto:support@slu.se

